

NAMILIA

Nan Li and Emilia Pfohl founded their label in Berlin in 2015, directly after completing their master's degree in fashion design at London's Royal College of Art. The duo caused a stir with their debut collection and presented "MY PUSSY, MY CHOICE" at the VFiles in October 2015. Shortly thereafter, their looks adorned international magazines from VOGUE Italy to Dazed & Confused.

Driven by the revolutionary spirit of youth cultures and movements, Namilia uses fashion not only as an aesthetic device but also as a visual platform to represent her own beliefs, conflicts and dreams. With their experimental, futuristic and progressive looks, they encourage rethinking and celebrate a radically new and youthful understanding of feminism: they question common gender rules and concepts, femininity and social norms of patriarchy and rebel against them.

Collection description

During Berlin Fashion Week and as part of Berlin Contemporary, NAMILIA presented their more than 30 runway looks in the Kant garage. The designer duo themselves call their fall/winter 2023 collection their most sophisticated yet. All designs combine club culture with high fashion and unite self-confidence, sex appeal and coolness. As a result, they not only correspond to the fashionable philosophy of NAMILIA: They are uncompromising, feminist, anti-racist and pro-trans. They stand for sexual freedom and celebrate the uniqueness of everyone.

Nan Li and Emilia Pfohl found inspiration this season in motocross. Starting with the color palette, which is dominated by black and broken up by signal colors such as neon orange, neon yellow and strong blue, the silhouettes also have their roots in racing and progressively play with volume. Extremes meet, such as wide and high-cut overknees, pleated mini skirts, cropped tops, XXL coats and tight-fitting overalls. There are also gothic and punk details, such as pointed shoulders, spikes or rivets. In addition to vegan leather, stretch mesh and faux fur, the designers use various high-tech materials known from performance sportswear. Their goal: to create functional and resilient fashion for eternity.

The NAMILIA X NFS Capsule Collection is also part of the collection this season. This was created in cooperation with EA Games for the latest version of the cult game "Need for Speed", called "Unbound". Players can not only wear all looks virtually, but the twelve-piece collection will be available physically immediately after the show.

NAMILIA

2015 und direkt nach ihrem Masterabschluss in Modedesign am Londoner Royal College of Art gründeten Nan Li und Emilia Pfohl ihr Label in Berlin. Schon mit ihrer Debüt Kollektion sorgte das Duo für Aufsehen und präsentierte "MY PUSSY, MY CHOICE" im Rahmen der VFiles im Oktober 2015. Kurz darauf zierten ihre Looks internationale Magazine von VOGUE Italy bis hin zu Dazed & Confused.

Angetrieben vom revolutionären Geist der Jugendkulturen und -bewegungen, nutzt Namilia Mode nicht nur als ästhetisches Mittel, sondern auch als visuelle Plattform, um ihre eigenen Überzeugungen, Konflikte und Träume darzustellen. Mit ihren experimentellen, futuristischen und progressiven Looks regen sie zum Umdenken an und zelebrieren ein radikal neues und jugendliches Verständnis von Feminismus: Sie stellen gängige Geschlechter-Regeln und -Vorstellungen, Weiblichkeit und sozialen Normen des Patriarchats in Frage und rebellieren dagegen.

Kollektionsbeschreibung

Während der Berlin Fashion Week und im Rahmen von Berlin Contemporary präsentierten NAMILIA ihre über 30 Runway-Looks in den Kant-Garagen. Das Designer-Duo selbst nennt ihre Herbst/Winter-Kollektion 2023 ihre bisher anspruchsvollste. Alle Entwürfe verbinden Clubkultur mit High-Fashion und vereinen Selbstbewusstsein, Sexappeal und Coolness. Dadurch entsprechen sie nicht nur der modischen Philosophie NAMILIAS: Sie sind kompromisslos, feministisch, antirassistisch und protrans. Sie stehen für sexuelle Freiheit und feiern die Einzigartigkeit eines jeden.

Inspiration fanden Nan Li und Emilia Pfohl diese Saison im Motorcross. Angefangen bei der Farbpalette, die von Schwarz dominiert und von Signalfarben wie Neonorange, -gelb und kräftigem Blau durchbrochen wird, finden auch die Silhouetten ihren Ursprung im Racing-Sport und spielen progressiv mit Volumen. Extreme treffen aufeinander, etwa weit und hoch geschnittene Overknees, plissierte Miniröcke, cropped Tops, XXL-Mäntel und eng anliegende Overalls. Hinzu kommen Gothic- und Punk-Details, wie spitz geschnittene Schulterpartien, Spikes oder Nieten. Neben veganem Leder, Stretch-Mesh und Faux Fur nutzen die Designer*in verschiedene High-Tech-Materialien, wie sie aus der Performance-Sportswear bekannt sind. Ihr Ziel: funktionale und belastbare Mode für die Ewigkeit zu kreieren.

Teil der Kollektion ist diese Saison auch die NAMILIA X NFS Capsule Collection. Diese entstand in Kooperation mit EA Games für die neueste Version des Kult-Spiels "Need for Speed", namens "Unbound". Alle Looks können Spieler*innen nicht nur virtuell tragen, sondern wird die zwölfteilige Kollektion physisch direkt nach der Show erhältlich sein.